

سياسة نظم الإدارة المتكاملة

- ✓ ان رؤية شركة **الجيزة للبذور والنباتات** هي أن يصبح اسمها هو الأكثر ثقة والأكثر ربحاً للبذور والنباتات الطبية في الشرق الأوسط وأفريقيا
 - ✓ نحن نسعي لتوفير منتجات وخدمات عالية الجودة و أمانة بالاسواق والتي تلبي احتياجات المستهلك في أي زمان وفي كل مكان.
 - ✓ ان مقياس نجاحنا سوف يكون بقدرتنا علي توفير أعلى درجات الارضاء لعملائنا و مستهلكينا و سوف تساعدنا هذه السياسة علي تحقيق ذلك
 - ✓ ان مسنولية الجيزة للبذور والنباتات تتطابق مع كل متطلبات المواصفات الخاصة بالجودة وامن الغذاء و السلامة و الصحة المهنية و البيئة و كذلك التطابق مع كل المتطلبات القانونية المحلية
 - ✓ **الجيزة للبذور والنباتات** تسعى دائما :
 - للتعرف علي مخاطر الصحة و السلامة المهنية و التي تنتج من ممارسات العمل و تقييمها و السعي اما الي التخلص منها نهائيا أو السيطرة عليها من أجل الوصول الي الهدف و هو منع الاصابات و الأمراض المهنية
 - كذلك تقييم المخاطر البيئية لجميع الأنشطة بالشركة و ذلك للحد من التلوث
 - تعريف الخطوات في العملية الانتاجية التي قد تؤثر علي سلامة المستهلك
 - ✓ **الجيزة للبذور والنباتات** قامت بوضع أهداف خاصة بالجودة وامن الغذاء و السلامة و الصحة المهنية و البيئة و سوف تراجع هذه الأهداف أثناء مراجعة الإدارة
 - ✓ **الجيزة للبذور والنباتات** قامت بانشاء إجراءات لمنع و السيطرة على حالات الطوارئ التي يُمكنُ أن يُؤثرَ سلبيا على مستهلكينا أو عملائنا، او موظفينا، او موردينا أو البيئة
 - ✓ **الجيزة للبذور والنباتات** قامت بانشاء إجراء لعملية التفتيش لمراقبة مدي الالتزام بأنظمة الإدارة و السياسة بشكل مستمر و ايجاد فرص التحسين عندما يتطلب ذلك
 - ✓ إبلاغ متطلبات الجودة و سلامة الأغذية للموردين والمقاولين والعملاء والمستهلكين والأطراف المعنية الأخرى من خلال وضع مواصفات المكونات و مواد التعبئة و تخزين المنتجات و توزيعها وإرشادات المستهلك.
 - ✓ نحن نسعي دائما الي التحسين المستمر و وضع أهداف و خطة عمل لتحقيق اهداف سياستنا في جميع أنشطة الشركة
 - ✓ نحن نسعي الي أن يشارك جميع مستويات الموظفين في تطبيق هذه السياسة و توفير المعلومات و التعليمات و التدريبات و التوعية و اللازمة لهم من اجل التأكد أن لديهم المهارة و الكفاءة لتحقيق أهداف هذه السياسة
 - ✓ أنشأت **الجيزة للبذور والنباتات** عملية للوقاية و الحد من الغش الغذائي الذي يتضمن خطوات تقييم المخاطر التي يمكن التعرض لها و عمليات التطوير و التحسين المستمر و متابعة الاجراءات و التقييم للعمليات التي يمكن ان تؤثر على المنتج
 - ✓ يتم توثيق السياسة لجميع العاملين و الإدارات بالشركة عن طريق عرضها في اماكن مختلفة و الجهات المعنية الخارجية عن طريق الموقع الالكتروني للشركة
 - ✓ تم انشاء هذه السياسة مع الوضع في الاعتبار العوامل الداخليه و الخارجيـه المؤثره على نظام سلامه الغذاء و الجوده
 - ✓ يتم الالتزام بتوفير الكفانات المطلوبه لتطبيق نظام سلامه الغذاء و الجوده
 - ✓ يوجد قنوات تواصل داخليه و خارجيه للتطبيق الفعال بنظام ادارـه الجوده و سلامه الغذاء
- هذه السياسة سوف تراجع سنويا

مصطفى بدير

المدير العام

Integrated Management System Policy

- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** vision is" to become the most trusted and profitable brand of fresh, herbs and seeds in the middle east and Africa"
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** aim to provide safe, good quality products and services that meet consumer and customer needs every day, everywhere.
- ✓ Our success will be determined by our ability to provide superior consumer and customer satisfaction, and this policy will help us to achieve.
- ✓ It is the responsibility of the GIZA SEEDS & Herbs to conform to all standards for food safety, quality, safety & health, environment and all legal requirements in the country in which GIZA SEEDS & Herbs operate.
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** aim to:
 - Identify and evaluate the health and safety risks arising from work activities, and seek to control them, so as to achieve our ultimate goal of eliminating occupational injuries and illnesses.
 - To assess the environmental aspects for all manufacturing activities to minimize pollution,
 - To identify those steps in the process that are critical for consumer safety
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** set objectives and targets for food safety, quality, safety and health and environment and these targets will be reviewed in management review
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** establish management procedures designed to prevent and control emergencies that could negatively affect our consumers & customers, our employees or the environment
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** establishes audit procedure to continuously monitor compliance with the policy and seek opportunities for improvement.
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** aim for continuous improvement and agree and promote stretching targets and action plans to meet our policy objectives in all our operations and organizations.
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** Communicate quality and food safety requirements to suppliers, contractors, customers and consumers and other relevant interested parties by establishing specifications for ingredients and packaging materials, product storage and distribution and consumer guidelines.
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** will involve all employees at all levels with the implementation of this policy, and provide all necessary information, instruction, training and supervision that raise the awareness to ensure that the necessary skills and competencies are in place to achieve our policy objectives.
- ✓ **GIZA SEEDS & Herbs** has established a process for prevention and mitigation of Food Fraud which includes a vulnerability assessment step and the continual review both measures.
- ✓ **The policy is documented for all company's employees and departments by presenting in different places and for the external stakeholders through the electronic position of the company.**
- ✓ **This policy was created taking into consideration the internal and external issues that affect the food safety and quality system**
- ✓ **Commitment to providing the competencies required to implement the food safety and quality system**
- ✓ **There are internal and external communication channels for effective implementation of the quality and food safety management system**

This policy will be reviewed yearly

Mostafa Bedair

General Manager

Smoking Policy

سياسة التدخين

- ✓ With all respect for the rights of individual smokers, **GIZA SEEDS & Herbs** aware of damaging effects on product and the Non-smoke people. All smokers have not to smoke in the Prohibited area.

✓ **Smoking is Prohibited in this area**

- Any production area
- Productions halls
- Factory Roads
- All offices inside production area or Packing area
- All Laboratories
- All workshop's
- All Warehouses
- Clinic
- Bathrooms
- All places have the sign NO SMOKING



- ✓ في الوقت الذي تحترم فيه **الجيزة للبذور والنباتات** الحرية الشخصية للأفراد المدخنين ، ولكن تدرك الشركة مدى التأثير الضار للتدخين على المنتج وكذلك التأثير المدمر الذي يسببه التدخين السلبي للأفراد . فلا يحق للمدخنين التدخين في الأماكن التي يمنع فيها ذلك

✓ لا يسمح بالتدخين نهائيا في الاماكن التالية :

- جميع المناطق الانتاجية .
- صالة الإنتاج.
- طرقات المصنع .
- خطوط الانتاج .
- جميع المكاتب داخل صالة الانتاج أو التعبئة
- جميع المعامل.
- جميع الورش .
- جميع المخازن.
- العيادة
- دورات المياه.
- جميع الأماكن التي بها علامة ممنوع التدخين

✓ **Places permitted for smoking**

- Area (1) Cafeteria and lockers room
- Area (2) Administration buildings



✓ **الاماكن المخصصة للتدخين:**

- منطقة (1) : الكافتيريا وغرف العاملين
- منطقة (2) : المياني الإدارية

✓ **And you must follow HSE and food safety requirements**

- Commitment to smoking within the designated area and not going out.
- Extinguish the cigarette in the exact location for it and make sure amortized.
- Not to throw any cigarette butts on the ground or any residue and maintain the cleanliness of the place.
- Commitment smoking in only rest hours.
- Ensure compliance with the hygiene and food safety before entering the production halls

✓ **مع الالتزام بتعليمات السلامة و الصحة المهنية وسلامة وامن الغذاء الاتية :**

- الالتزام بالتدخين داخل حدود المنطقة المحددة و عدم الخروج عنها.
- إطفاء السيارة في المكان المحدد لذلك و التأكد من إطفاءها.
- عدم إلقاء اى اعقاب سجانر على الأرض او اى مخلفات و الحفاظ على نظافة المكان.
- الالتزام بالتدخين فى ساعات الراحة فقط.
- الالتزام بتعليمات النظافة العامة وسلامة الغذاء قبل الدخول لصالات الانتاج

Violating the above instructions expose you to the administrative penalty.

Mostafa Bedair
General Manager

من يخالف التعليمات اعلاه يعرض نفسه للجزاء الادارى.

مصطفى بدير
المدير العام

Mobile and Cameras Policy

سياسة استخدام الكاميرات والتليفونات المحمولة

- ✓ The use or presence of mobiles or camera phones in the workplace may interfere with the company policy and privacy violations, and the Unauthorized disclosure of confidential information. This policy is designed to mitigate the risk of a deliberate or accidental use of images for inappropriate purposes or distorting company reputation and any of customers' brand names
- ✓ We wish to avoid any violations associated with the use of mobile camera phones or any camera types. Including manufacturing, packaging areas, finished products cold. Therefore it is prohibited to use cameras in those mentioned areas
- ✓ Before entering factory premises, employees must leave their phones or camera in lockers and visitors must leave their phones or camera at the food safety office. The accompanying employee has the authority to inspect all mobile electronic devices for cameras and seize any item (or refuse entry) if any devices detected containing cameras, the authorized person has the right to take the right action with the violator(each in his area).
- ✓ Additionally, supervisors are authorized to randomly check any electronic device used or possessed by an employee or visitor to ensure that it does not contain a mobile or a camera or image.
- ✓ Any employee who violates this policy may be subject to disciplinary action, up to the extent of termination



استخدام الهواتف أو وجود الكاميرات في مكان العمل تتعارض مع سياسة الشركة لسلامة الأغذية وتؤدي إلى مشاكل، بما في ذلك انتهاكات الخصوصية، والكشف غير المصرح به لمعلومات سرية . تم تصميم هذه السياسة للحد من خطر الإضرار المتعمد للصور أو تشويه سمعة الشركة أو أي من العلامات التجارية لعملائنا.



نرغب في تجنب أي مخالفات مرتبطة باستخدام كاميرات الهواتف المحمولة أو أي نوع من الكاميرات خصوصا في مناطق التصنيع والتعبئة وتخزين المنتج النهائي. ولذلك يُحظر استخدام الكاميرات في أي من المناطق المذكورة.

قبل دخول مصنع الجيزة للبذور والنباتات ينبغي على الموظفين ترك الهواتف أو الكاميرات في الأماكن المخصصة ، كما ينبغي على الزائرين ترك الهواتف أو الكاميرات في مكتب سلامة الغذاء . ويحق لمشرف سلامة الغذاء او مشرف المنطقة في حالة مخالفه الزائر للتعليمات صادرة الكاميرا او الصور التي تم التقاطها في حدود منطقته عملهم



بالإضافة إلى ذلك، يحق للمشرفين التحقق عشوائيا من أي جهاز إلكتروني يستخدم أو بحوزة موظف أو للتأكد من أنها لا تحتوي على هاتف أو كاميرا أو صورة. والتأكد علم إدارة سلامة الغذاء بدخولها

أي موظف يخالف هذه السياسة قد يكون عرضة لإجراءات تأديبية، بما يصل إلى إنهاء الخدمة.

Mostafa Bedair

General Manager

مصطفى بدير

المدير العام